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КОМЕНТАР

Кao бумeрaнг 
o д j e к н у л а 
je виjeст дa 
ћe Њeмaчкa 
oд првoг aв-
густa приз-
нaти вoзaчкe 
дoзвoлe свих 
кaтeгoриja из 
БиХ, тe тaкo 
o м o г у ћ и т и 

прoфeсиoнaлним вoзaчимa дa 
oдмaх сjeдну зa вoлaн и вoзe, 
бeз кoмпликoвaних прoцeдурa. 
Знaчићe тo сaмo jeднo – joш 
мaсoвниjи oдлaзaк људи сa oвих 
прoстoрa. Влaсници прeвoз-
ничких фирми вeћ сe хвaтajу 
зa глaву, свjeсни дa ћe вoзaчe 
мoрaти плaћaти сувим злaтoм 
дa би их зaдржaли, a питaњe 
je дa ли би и тo пoмoглo, jeр 
нeурeђeн систeм, лoшa зaкoн-
скa рeгулaтивa и joш мнoгo тoгa 
вoзaчимa дoдaтнo кoмпликуjу 
пoсao, пa тaкo чeкajући нa грa-
ницaмa прoвeду и пo нeкoли-
кo сaти. У Њeмaчкoj тo нeћe 
мoрaти, a бићe дуплo вишe 
плaћeни, a вjeрoвaтнo и циjeњe-
ни. Срeћни су, нeмa вишe 
прeпрeкa зa oдлaзaк, бoљу 
зaрaду и квaлитeтниjи живoт. 
Истoврeмeнo су и рaзoчaрa-
ни, jeр нaпуштajу свojу зeмљу, 
у кojoj никo вeћ гoдинaмa пр-
стoм ниje мрднуo дa им ствoри 
бoљe услoвe зa рaд и пристojну 
зaрaду. Рaзoчaрaни су и њихoви 
нajмилиjи, свjeсни чињeницe дa 
кo jeднoм oдe нa бoљe, тeшкo 
дa ћe сe икaдa врaтити. Сви ми 
имaмo нeкoгa из ужe или ширe 
фaмилиje, приjaтeљa, пoзнaни-
кa, кojи je трбухoм зa крухoм 
oтишao у инoстрaнствo. Хтjeли  
тo сeби признaти или нe, aли ти 
нeки људи сa кojимa смo нeкaдa 
били вeoмa блиски врлo брзo 
су нaм пoстaли стрaнци, кoликo 
гoд сe трудили дa oдржимo кoн-
тaктe, кojи су у пoчeтку чeсти, пa 
врeмeнoм свe риjeђи, a oндa сe 
изгубe у пoтпунoсти. Нe зaтo штo 
тo жeлимo, вeћ прoстo збoг тoгa 
штo живимo рaзличитe живoтe, 
нaши и њихoви прoблeми вишe 
нису исти. Дoк сe ми бoримo 
зa eгзистeнциjу, свaкoднeвнo 
суoчeни сa нoвoм нeизвjeс-
нoшћу, зa oнe кojи су oтишли 
тe бригe ствaр су прoшлoсти 
и гoркo сjeћaњe. O oвoмe и 
дaљe ћутe oни кojи би трeбa-
ли дa урaдe нeштo и зaустaвe 
мaсoвaн oдлaзaк стaнoвништвa. 
Tрeбaли би, aли нe рaдe. Збoг 
њих су грaдoви пусти, шкoлe 
прaзнe, кућe зaкључaнe, нaши 
нajбoљи љeкaри лиjeчe пa-
циjeнтe у eврoпским зeмљaмa, 
у кojимa и млaди тaлeнти нижу 
успjeхe, o кojимa су oвдje мoгли 
сaмo сaњaти, jeр oпeт ништa ни-
смo пoдузeли дa их зaдржимo. 
Рeтoрикa дoмaћих пoлитичaрa 
гoдинaмa je истa, a у њoj дoми-
нирa oнa нaциoнaлнa, пa гoтoвo 
свaки дaн нaм oбeћaвajу кaкo 
ћe брaнити Рeпублику Српску. 
Oд кoгa? Oд чeгa? A, joш бoљe 
питaњe je зa кoгa? Tрeбa ли нaм 
Рeпубликa бeз људи, a пoсeбнo 
млaдих?

TРEБA ЛИ НAM 
РEПУБЛИКA 
БEЗ ЉУДИ?

Бранка Дакић

Потпредсједница Народне 
скупштине Републике Ср-
пске Ања Љубојевић, пот-
предсједник НСРС Мирсад  
Дуратовић и народни по-
сланик Огњен Вукојевић по-
сјетили су Машинску школу 
у Приједору. Поручили су 
да ће се кроз свој рад у НС 
РС залагати да ова школа 
из Приједора добије више 
новца са циљем да замије-
ни дотрајалу столарију.
У  оквиру пројекта „Ја грађа-
нин“,  ученици Машинске 
школе осмислили су и из-
радили пројекат „Енергетс-
ка ефикасност“, чији је циљ 
замјена дотрајале школске 
столарије.
Потпредсједник НСРС Мир-
сад  Дуратовић је након 
обиласка Машинске школе 
изјавио да је она у још го-
рем стању него што им је 
представљено.
„Столарија је у очајном 
стању, унутрашњи про-
стор такође треба уредити. 
Средства која добија школа 
су минимална, не може се 
ни основна подручну школа 
одржавати са тим средст-
вима. Влада РС предлаже 
буџет, али сваки посланик 
може да предложи одређе-
ну позицију и да тражи више 
средстава, ево конкретно за 
одржавање средњих школа.  
Колегица Љубојевић и ја 
ћемо учинити шта је у нашој 
могућности, инсистирати 
на повећању средстава, од-

носно буџетске позиције за 
одржавање средњих шко-
ла, ево намјенски за замје-
ну столарије на овој школи”, 
поручио је Дуратовић.
Народни посланик Огњен 
Вукојевић (СНСД )  рекао је 
да су ученици, професори и 
директори својим примје-
ром показали како се бори 
за рјешавање горућих про-
блема.
“Лично сам био ученик Ма-
шинске школе и што се тиче 
столарије ништа се није 
промијенило.  Надам се да 
ћемо сви заједно успјети да 
изгурамо овај њихов про-
блем на видљив простор 
како би се сви укључили и 
ријешили га “, рекао је Ву-
којевић.
Предсједник Савјета учени-
ка Машинске школе Мир-
нес Дуратовић изјавио је 
да су ученици у претходном 
периоду остварили одличну 

сарадњу са Народном скуп-
штином РС и Владом РС. 
„Протекли мјесец једно 
одјељење наше школе је 
боравило у посјети Народ-
ној скупштини и присуство-
вало симулацији сједнице 
НС РС. Прије тога смо има-
ли састанак са министром 
просвјете и културе гдје смо 
као резултат састанка има-
ли рјешење појединих пи-
тања везаних за практичну 
наставу за одјељења у на-
шој школи “, рекао је он.
Директор Машинске шко-
ле Борислав Којић истиче 
да ученици на челу са про-
фесором Дијаном Шобот 
кроз пројекат “Ја грађанин” 
рјешавају питање битно за 
све наредне генерације ове 
школе. 
“Годинама имамо про-
блем са столаријом која је 
2000. године посљедњи пут 
промијењена и ученици 

су написали фантастичан 
пројекат, У висОкој конку-
ренцијиЦУ  освојили прво 
мјесто. Машинска школа је 
довољно опремљена за из-
вођење наставе, међутим 
нама је горући проблем 
столарија, фасада и кров-
ни покривач.  Ученици су 
овом приликом делегирали 
проблем, ми још тражимо 
извор средстава. На више 
врата куцамо и надамо се 
да ћемо у наредном перио-
ду наћи начин да обезбије-
димо финансијска средства 
како би промијенили стола-
рију на нашој школи “, пору-
чио је Којић.
Машинску и Екектротехнич-
ку школу које су под истим 
кровом похађа око 850 уче-
ника. За замјену столарије 
на овом школском објекту 
потребно је око 400.000 КМ. 

Годинама муку 
муче са 

дотрајалом 
столаријом 

ЗА ЗАМЈЕНУ  ПОТРЕБНО 400.000 КМЗА ЗАМЈЕНУ  ПОТРЕБНО 400.000 КМ

Текст:  Бојана Мајсторовић

Лоше вријеме праћено ве-
ликим количинама падави-
на, довело је до катастро-
фалног стања воћа које ће, 
осим слабог рода, бити и ло-
шијег квалитета. Исту муку с 
колегама у другим локал-
ним заједницама, дијеле 
произвођачи из Приједора, 
од којих је њих 80 организо-
вано у овдашњем удружењу 
воћара.
“Без обзира што имамо 
добру заштиту, болести су 
присутне у воћњацима. 
Биће ово изузетно тешка 
година. И досад су били ка-
тастрофални услови за раз-

вој биљке, тако да ће бити 
тешко”, рекао је Младен 
Марјановић, предсједник 
Удружења воћара Приједор. 
У републичком удружењу 
свјесни су да је стање у 
воћњацима никад теже. 
Како кажу, непоходна је 
подршка с републичког ни-
воа.

“Управни 
одбор нашег 
удружења предлаже 
да се тражи најмање 2.000 
КМ по хектару од ресорног 
министарства и Владе Ср-
пске, као помоћ узгајивачи-

ма да остану у воћарству и 
да млади не напуштају села. 
Имамо проблема и у засади-
ма. Уништене су њиве због 
падавина, механизација је 
стара, а хемија поскупјела”, 
рекао је Драгоја Дојчино-
вић, предсједник Удружења 
воћара Републике Српске.  
Да воћари могу рачунати на 

помоћ 
ресорног 

министарст-
ва, потврдио је мини-

стар Саво Минић. По њего-
вим ријечима, за подршку 
воћарској производњи, из 
аграрног буџета планирано 

је десет милиона КМ.
“Подршка ресорног мини-
старства за воћарски сек-
тор прошле године била је 
1,4 милиона КМ, а ове ће 
бити два милиона. Износ за 
капиталне инвестиције за 
воћаре прошле године био 
је 4,6 милиона КМ, а ове 
године више од осам мили-
она. Причамо о 10 милиона 
КМ из аграрног буџета за 
подршку овој врсти произ-
водње”, рекао је министар 
пољопривреде, шумарства 
и водопривреде Републике 
Српске. 
Прогнозе не остављају мно-
го простора за оптимизам, 
јер су кише најављене и за 
наредне дане. Воћари се 
ипак надају да ће, уз помоћ 
надлежних, некако пребро-
дити катастрофалну годину 
и да ће је се сјећати уз ону - 
не поновило се. Око 80 одсто 
рода шљиве и крушке је из-
губљено, а посљедње кише 
пресудиле су и трешњи. Не-
што се боље држи јабука, 
али сорта ајдаред, која је и 
најзаступљенија, подбацила 
је око 50 одсто.

Воћари се суочавају са 
једном од најгорих се-
зона. Након честих и 
обилних киша те непо-
вољних температура, 
стање у воћњацима ве-
ома је тешко због бо-
лести и штеточина. Род 
многих воћки је пропао, 
тако да произвођачи 
рачунају на помоћ ре-
сорног министарства. 

Воћари на мукама због катастрофалне године

НЕОПХОДНА ПОМОЋ РЕСОРНОГ МИНИСТАРСТВА
Текст:  Д. Совиљ

Лоше вријеме пресудило
бројним воћкама
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Сузе су сјајан вентил. Испла-
чеш оно што ти лежи не срцу 
и идеш даље. С ријешеним 
проблемом или не. Неки од 
нас плачу на показан прст,као 
загледају се у једну тачку и ето 
ријеке суза. Просто се слијавају 
низ образе. Па онда дигну по-
глед, онај заливен сузама, па 
те широм уплаканим очима, 
неколико секунди без трептаја, 
пред „публиком“ одмјере  ко 
посљедњег кривца. Ко би им 
одолио? Ни ја нисам, мада 
сам и данас увјерена да су те и 
сличне сузе чиста водица. Шта 
с оним попут мене који никад 
или ријетко  плачу, у мом слу-
чају углавном из немоћи или 
бијеса. Из емоција не иде, 
мада би, да може, наравно 
било све лакше. Сјећам се мог 
посљедњег опроштаја с оцем, 
који ми и данас три деценије 
од одласка, недостаје с истом 
тежином боли.  У капели, око  
мене, сви плачу, ја погнуте гла-
ве „гутам“. Срце ми у грлу, лупа 
попут бубња, ко зна колико от-
куцаја, осјећај панике да ћу се 
срушити, али суза нема. Пре-
сушиле од немоћи, јер отишао 
је прерано и изненада. Нисам 
плакала ни кад сам добила 
захтјев за развод брака, ни 
кад   су ми у лице сасули страш-
ну  дијагнозу  моје болести, ни 
кад сам у једном тужном јутру 
схватила да моја мајка никад 
више неће бити иста... Има тих 
ситуација за ниску бисера, али 
има их свако... Углавном нисам 
плакала, рационализовала сам 
проблем и тражила рјешење, 
јер избора није било. Данас 
имам проблема и са очима. Да 
сам плакала, а не „паметова-
ла“, очи не би биле сухе, а сад 
ни вид упитан.  Али не жалим 
се, јер увијек је нешто с раз-
логом. Па и да научим лекције 
које сам пропустила. Укратко, 
што теже с  једним чулом, то  
више оних других, кад „стома-
ком“ осјетиш да је  нечија љу-
базност најгора перфидност, 
мада да не гријешим душу,  а 
на моју срећу,  много има и 
оних који с лакоћом пролазе 
те ситне тестове мојих чула. 
Добри су људи. Ван свих ових 
које уопште не треба тестира-
ти, још мање над њима плака-
ти,  су они досадни. Попут кише 
су. За њих ти не требају ни сузе, 
ни било какво чуло. Они су јед-
ноставно смор од којег можеш 
побјећи или бити љубазан па 
дијелити наметнуту досаду. Ја 
предлажем ово прво, много је 
једноставније, мада ни друго, 
кад си присиљен,значи немаш 
избора, у  дозираним  количи-
нама, може (мора)  бити при-
хватљиво. Само да их је мање.

КАД СУ СУЗЕ 
ЧИСТА ВОДИЦА

У Приједору је свечано 
отворено дјечије играли-
ште у насељу Кокин-Град, 
које је донација компа-
није m:tel најмлађима. 
Игралиште се налази у 
Улици Саве Ковачевића и 
опремљено је меканом 
подлогом, комбинованим 
играчкама са малим тобо-
ганом, кућицом и мерде-
винама, дуплим љуљаш-
кама и клацкалицама. 
Постављене су и клупе. 
Генерална директорка ове 
компаније Јелена Триван 
и градоначелник Слобо-
дан Јавор, заједно с при-

једорским малишанима, 
пустили су балоне у ва-
здух и тиме симболично 
отворили игралиште. По 
ријечима Триванове, ком-
панија m:tel је друштвено 
најодговорнија у Српској и 
цијелој БиХ, по обиму до-
нација које даје градови-
ма и општинама.
“Направили смо свјетски 
лијепо игралиште за дје-
цу Приједора, на коме би 
позавидио сваки велики 
град. Надам се да ће дје-
ца у томе уживати. Градо-
начелнику сам пренијела 
нашу жељу да помогнемо 
и сеоским подручјима, 
како у прављењу игра-

лишта, тако и у увођењу 
интернета и опремању 
њихових информатич-
ких кабинета. M:tel је ту 
за Приједор, као и за све 
остале грађане Републике 
Српске”, рекла је Јелена 
Триван. 
Градоначелник Приједо-
ра захвалио је компанији 
m:tel на изградњи модер-
ног дјечијег игралишта и 
подсјетио да је на подру-
чју ове локалне заједнице, 
у сарадњи с приједорским 
привредницима, изграђе-
но и реконструисано пре-
ко 40 дјечијих игралишта. 
“Прије двије године смо 
покренули акцију ‘За срећ-

но дјетињство’, у оквиру 
које смо, уз подршку на-
ших привредника, кре-
нули у реконструкцију и 
изградњу нових дјечијих 
игралишта. Поносни смо 
што су компанија m:tel и 
њихова генерална дирек-
торица у нашем граду, у 
којем је отворено једно 
од најљепших игралишта. 
Засигурно је ово један од 
најскупљих пројеката, јер 
ријеч је о савременом иг-
ралишту у коме ће моћи 
да уживају не само мали-
шани из овог насеља, већ 
из цијелог града”, рекао је 
Слободан Јавор.

У Приједору је одржана 
презентација Геопортала 
за преглед мјера енергет-
ске ефикасности, на којем 
су радили Архитектонско-
грађевинско-геодетски 
и Машински факултет из 
Бањалуке, те консултантс-
ка кућа “АМ Geosolutions” 
д.о.о. Бањалука.
“Кроз пројектне активности 
обрадили смо око 350 обје-
ката, гдје су теренски прику-
пљани подаци преузимани 
из званичних евиденција. 
Прорачунате су мјере ар-
хитектонских, енергетских 
и економских параметара 
за сваки појединачни обје-
кат”, рекао је Младен Амо-
вић испред консултантске 
фирме “АМ Geosolutions” 
и Архитектонско-грађевин-
ско-геодетског факултета. 
Он је нагласио да је ријеч 
о посебно значајном алату, 
у времену када је  енергија 

важна у животу сваког поје-
динца, а њена цијена све 
скупља.  
“Овакве мјере ће допри-
нијети економској и енер-
гетској стабилности Репу-
блике Српске, а Приједор 
је прво мјесто одакле смо 
кренули са озбиљнијим 
управљањем у том смислу. 
Ово је алат који би треба-
ло значајно да допринесе 
побољшању и олакшању 
рада Градске управе, јер 
омогућава анализу поје-
диначних објеката, али и 
цјелокупних мјера на ни-
воу комплетне територије 
града Приједора”, рекао је 
Амовић, уз очекивање да 
ће Град у наредном пери-
оду наставити са овим ак-
тивностима и уносом нових 
објеката.
Начелник Одјељења за про-
сторно уређење Данијел 
Зрнић изразио је задовољ-
ство, јер је Мапа енергетске 
ефикасности града Прије-

дора прва те врсте у Репу-
блици Српској. Он је захва-
лио тиму који је учествовао 
у овом пројекту и изради 
апликације. 
“Колеге су се потрудиле и 
то одрадиле на квалитетан 
начин. Задовољство је што 
смо први у РС”, рекао је Зр-
нић.
С обзиром да се ради о 
јавно доступном порталу, 
грађанима и заједницама 
етажних власника омо-

гућен је увид у основне по-
датке о објектима у којима 
станују. Самим тим могу 
да планирају даљу обнову, 
раде прорачун и сарађују с 
градским властима на уна-
пређењу мјера енергетске 
ефикасности објеката, ре-
чено је на презентацији у 
Градској управи Приједор. 
Геопортал за преглед мје-
ра енергетске ефикасности 
финансиран је од стране 
ГИЗ-а.

Представљен Геопортал за преглед мјера енергетске ефикасности

Са презентације у Градској управи

Кутак у којем ће уживати сви малишани

Текст:  Деборах Совиљ

КОМПАНИЈА m:tel ПОКЛОНИЛА 
ПРИЈЕДОРУ ДЈЕЧИЈЕ ИГРАЛИШТЕ

Челници Града и компаније m:tel с најмлађим Приједорчанима

80.000 КМ
Вриједност игралишта Мира Згоњанин

ОБРАЂЕНО ОКО 350 ОБЈЕКАТА
Текст:  Д. Совиљ
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Комуналци су већини асо-
цијација на раднике који 
одвозе отпад и уређују зе-
лене површине. Међутим, 
запослени у предузећу 
„Комуналне услуге“ баве 
се и другим пословима 
попут грађевинских радо-
ва, пуњењем базена, одр-
жавањем гробних мјеста 
и надгробних споменика. 
О новим услугама, разго-
варали смо са директором 
Далибором Грабежом

• Које су то новине у преду-
зећу “Комуналне услуге”? 
- У протеклом периоду фор-
мирали смо тим квалитет-
них грађевинских мајстора 
са адекватном опремом и 
тиме проширили дјелатност 
пословања предузећа на из-
вођење грађевинских радо-
ва, у првом реду реконструк-
ције  и адаптације кровних 
конструкција стамбено-по-
словних објеката, али исто 
тако и на извођење мањих 
грађевинских радова. Поред 
тога, вршимо и услуге довоза 
воде за пуњење базена  на 
подручју града, као и послове 
уређења и одржавања зеле-
них површина за трећа лица. 
На градским гробљима, који-
ма управља наше предузеће, 
понудили смо нове услуге 
у виду одржавања гробних 
мјеста, прања и одржавања 
надгробних споменика, као и 
постављање темеља и стопа 
за надгробне споменике. Ту 
је и низ других услуга о који-
ма се грађани могу информи-
сати сваки радни дан у Упра-
ви гробља на Пашинцу. 
• У љетном периоду нарочи-
то је важан редован одвоз 
смећа. Да ли су уведене  до-
датне смјене због гомилања 
отпада?
- Сагледавајући ситуацију с 
којом смо суочени у погледу 
количине отпада који се сва-
кодневно одвози са ужег под-
ручја града, као и чињенице 
да у наредном периоду оче-
кујемо долазак на одмор на-
ших суграђана који се налазе 
на раду у иностранству, те ту-
риста који посјећују Приједор 
у љетном периоду, почели 
смо са одвозом комуналног 
отпада у двије смјене. На овај 
корак смо се одлучили због 
примјетног повећања коли-
чине отпада, због боље орга-
низованости и покривености 
свих локација на подручју 
града. Прикупљање и одвоз 
отпада ће се вршити у двије 
смјене, а у појединим дије-
ловима града вршићемо пра-
жњење контејнера и до три 
пута дневно, сваким радним 
даном, суботом и недељом.
• Било је проблема са каба-
стим отпадом. Грађани га 
под окриљем ноћи одлажу 
поред контејнера, да не би 
плаћали услугу одвоза. Како 
несавјесним појединцима 
стати у крај? 

- Постојећим актима на нивоу 
града Приједора који регули-
шу, између осталог, и одвоз 
кабастог отпада који настаје у 
домаћинствима и пословним 
објектима, предвиђено је 
да се грађани обрате нашем 
предузећу како би се орга-
низовало преузимање отпа-
да, утовар и одвоз на депо-
нију. Важећим цјеновником 
одвоза отпада, предвиђено 
је да се комуналном пред-
узећу плаћа одговарајућа 
накнада за одвоз тог отпада. 
У највећем броју случајева, 
грађани под окриљем ноћи 
остављају свој кабасти отпад 
поред најближих контејнер-
ских острва како би избјегли 
плаћање. У Предузећу имамо 
запослене раднике и радну 
машину, камион путар,  који 
свакодневно излази на терен, 
сакупља и одвози кабасти от-
пад на депонију. Сматрам да 
је неопходно веће ангажо-
вање припадника комуналне 
полиције на терену, посебно 
у касним ноћним сатима, на 
дијеловима градског подру-
чја која су идентификована 
као најчешћа мјеста на који-
ма грађани одлажу кабасти 
отпад. 
• Чести су апели надлежних 
према грађанима који ства-
рају дивље депоније. Да ли 
је то и даље изражен про-
блем? 
- Проблем стварања дивљих 
депонија од стране несавјес-
них грађана, нажалост, није 
ријетка појава у нашем граду. 
Наравно, овај проблем по-
стоји и у другим срединама. 
Низ је проблема који прои-
зилазе из дивљих депонија, а 
њихово уклањање захтијева 
додатна финансијска средст-
ва која падају на терет буџета 
града Приједора. Сматрам да 

је неопходна већа сарадња 
свих надлежних институција 
у нашој локалној заједници 
с циљем провођења едука-
тивних кампања којима ћемо 
указати на штетности ства-
рања дивљих депонија, а са-
радња ових органа са савје-
тима мјесних заједница и 
грађанима, може довести до 
идентификовања несавјес-
них грађана и њиховог санк-
ционисања.   
• Хоће ли бити поскупљења 
комуналних услуга? 
- У протеклом периоду, ана-
лизирали смо постојећи цје-
новник услуга одвоза отпада, 
утврдили одређене недостат-
ке који се огледају у томе да 
у постојећем цјеновнику није 
извршено правилно развр-
ставање корисника услуга у 
складу са класификацијом 
дјелатности у РС. Поред овог 
недостатка, анализирајући 
цијене роба и услуга на тр-
жишту, а имајући у виду да 
је у протеклом периоду до-
шло до раста цијена роба и 
услуга које предузеће кори-
сти у свом редовном посло-
вању, формирали смо радну 
групу унутар Предузећа, која 
је имала задатак да изради 
приједлог новог  цјеновника 
услуга одвоза отпада и утвр-
ди приједлоге нових цијена 
по категоријама корисника. 
Приједлог је упућен према 
Градској  управи и очекује-
мо да се у наредном перио-
ду одрже радни састанци на 
којима би се анализирао наш 
приједлог, који би, уколико 
добије подршку на радним 
тијелима, био упућен у даљу 
процедуру према  Скупштини  
града Приједора, која је над-
лежна за његово усвајање.
• Каква је усклађеност с ак-
тима који регулишу ову об-

ласт?
- Постојећи документи који 
регулишу област прику-
пљања, одвоза и депоновања 
отпада у граду Приједору, до-
несени су још 2009. године од 
стране локалне Скупштине. У 
међувремену, усвојен је нови 
Закон о комуналним дјелат-
ностима РС, а потом његове 
измјене и допуне. У овом пе-
риоду мијењали су се и други 
прописи који регулишу об-
ласт управљања отпадом, (ту 
посебно истичем адекватно 

збрињавање отпада), као и 
прописи из области заштите 
животне средине. Пошто смо 
идентификовали овај про-
блем у виду неусклађености 
Закона и акта на нивоу локал-
не заједнице, обратили смо 
се Градској управи у циљу 
формирања радне групе која 
би приступила изради новог 
документа. Радна група фор-
мирана од представника овог 
предузећа и Градске управе 
и представника Удружења 
за заштиту потрошача града 
Приједора, у протеклом пе-
риоду активно је радила на 
изради Одлуке о начину вр-
шења јавне комуналне услуге 

прикупљања, одвоза и депо-
новања комуналног отпада 
на подручју града Приједо-
ра. Документ је упућен на 
Конкуренцијски савјет БиХ, 
у циљу добијања мишљења. 
Уколико добијемо позитивно 
мишљење, Одлука ће бити 
упућена према Скупштини 
града Приједора на усвајање. 
• Којим возним парком 
располажете и има ли за-
нављања возила? 
- У протеклом периоду из-
вршли смо набавку одређе-
ног броја радних машина 
које су нам биле неопходне 
за редовно и квалитетно из-
вршавање повјерених нам 
послова. Купили смо мулти-
функционалну радну маши-
ну АВАНТ која је ангажована, 
у првом реду, на кошењу и 
одржавању зелених повр-
шина у граду, а свакако је 
употребљива и у одређеним 
грађевинским радовима и 
зимској служби приликом 
чишћења и одржавања путе-
ва, тротоара и улица у ужем 
дијелу града. Поред ове 
машине, набавили смо два 
половна камиона за одвоз 
комуналног отпада, машину 
за чишћење и одржавање 
парковских стаза, камион пу-
тар и неколико мањих рад-
них машина попут косилица, 
тримера и сл. Вишегодишњи 
проблем у Предузећу пред-
ставља дотрајала чистилица 
која служи за одржавање чи-
стоће улица, тротара и тргова. 
Чести кварови и немогућност 
проналаска резервних дије-
лова, довели су нас у ситуа-
цију да смо морали изнаћи 
неопходна средства за набав-
ку нове савремене чистилице 
која ће нам омогућити брже, 
једноставније и квалитетније 

одржавање јавних површина. 
Аплицирали смо на распи-
сани јавни позив ИРБ РС са 
пројектним приједлогом за 
набавку нове савремене чи-
стилице. Пројекат је одобрен 
и потписали смо уговор којим 
смо обезбиједили средства 
у износу од 100.000,00 КМ. 
Остатак потребних средстава 
обезбиједићемо из властитих 
извора. У току је поступак јав-
не набавке који смо објавили 
на порталу јавних набавки 
БиХ, управо за набавку мул-
тифункционалног комунал-
ног возила за одржавање јав-
них површина, процијењене 
вриједности око 190.000 КМ. 

ЗАДОВОЉНИ НАПЛАТОМ

- Задовољни смо процентом наплате од стране до-
маћинстава, а тако и правних лица, с тим да имамо 
потраживања из ранијег периода код већег броја ко-
рисника. Ту  првенствено мислим на физичка лица. 
Путем службе за наплату потраживања,  свакоднев-
но се трудимо да ступимо у контакт са корисницима 
који имају дуговања, с циљем постизања споразума 
о условима и начину измирења њихових обавеза. 
У случајевима гдје нисмо у могућности постићи 
договор, присиљени смо покренути одговарајуће 
судске поступке у циљу наплате потраживања. 

Припремила:  Деборах Совиљ
ДАЛИБОР ГРАБЕЖ

директор предузећа "Комуналне услуге" а.д. Приједор

ПРОШИРЕНА ПРОШИРЕНА 
ПОСЛОВНАПОСЛОВНА

ДЈЕЛАТНОСТ ДЈЕЛАТНОСТ 
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Сасвим је извјесно да ће 
Специјална болница „Мље-
чаница“ почетком августа 
добити нови хидро блок. Он 
је дио великог инвестицио-
ног циклуса на изградњи и 
опремању Бање који је, по 
ријечима љекара, који раде у 
Специјалној болници, и срце 
цијеле ове приче.“ Завршени 
су унутрашњи радови  на Хи-
дро блоку који је централни 
дио рехабилитације пације-
ната. Остала је још да се ура-
ди топла веза, да би се нови 
објекат повезао са централ-
ним објек- том, 
болницом, 
како па-
ц и ј е н -
ти  не би 
м о р а л и 
н а к о н 
бањског 
т р е т м а -
на, а за 

лошег времена, излазити у 
спољну средину.Тако да ће и 
тај  капацитет бити у функцији 
током ове, љетне, сезоне „, 
рекао је Миле Чеко, специја-
листа физикалне медицине у 
Специјалној болници „Мље-
чаница“. Он је додао и да је 
инсталирана опрема у Цент-
ру за хипербаричну, оксигену 
терапију. „Инсталиране су хи-
пербаричне коморе. Негдје 
у осмом мјесецу очекујемо  
и почетак рада у овом Цен-
тру. Ту ће, због појашњења 

будућим корисницима, бити 
једна вишемјесна комора 
која у једном моменту може 
да опслужи осам корисника 
и двије једномјесне комо-
ре. Пацијенти који су имали 
потребу за овом терапијом 
добро знају колики је ред че-
кања у „Зотовићу“, чека се и 
по годину дана и  жеља нам је 
била да корисницима, прије 
свега с подручја регије Прије-
дор, али и шире, омогућимо 
ту услугу. Не само зато што је 
ближе њиховом мјесту стано-
вања, већ и зато да се смањи 
ред чекања, јер у медицини 
је поента да се услуга пружи  

сад и  одмах. Што прије пру-
жимо услугу можемо очеки-
вати квалитенији „одговор“ 
пацијента на терапију“, исти-
че др Чеко. 
У току су и завршни радови 
на изградњи бунгаловских 
капацитета. Оне старе и до-
трајале замијенили су потпу-
но нови бунгалови. Тако да 
је уз термоминералну воду, 
љубазно особље и врхунску 
дијагностику то постао још 
један од разлога за долазак у 
ову бању. „Остали су заврш-
ни радови на уређењу овог 
насеља. Оном старом одав-
но је био истекао рок. Самим 
тим били су и лоши услови 
за смјештај корисника, а с 
овим новим насељем , које 
је грађено по највишим стан-
дардима, по типу такозване 
„зелене градње“,  пружићемо 
и сав комфор нашим корис-
ницима. Очекујемо да ови 
капацитети буду завршени у 
седмом мјесецу. Бунгалови 
су значајни и због љетне се-
зоне која је у оваквим уста-
новама и најинтензивнија, не 
само кад је ријеч о екстерним 
посјетама већ и оним који 
долазе на стационар“, каже 
др Чеко и наглашава да ће у 
бунгаловском насељу бити 
50 постеља у врло комфор-
ним собама са обавезном 
интернет конекцијом.

Наставља се инвестициони циклус који је почео прије двије године

УСКОРО И ХИДРО БЛОК  У "МЉЕЧАНИЦИ"УСКОРО И ХИДРО БЛОК  У "МЉЕЧАНИЦИ"

ОД ЦЕНТРА ЗА РЕХАБИЛИТАЦИЈУ, ДО РОБОТСКЕ РЕХАБИЛИТАЦИЈЕ

Реконструкција, доградња и опремање Специјалне болнице „Мљечаница“ по-
чело је прије двије године. Бања је у пројекту који проводи Влада Српске у са-
радњи с менаџментом ове установе на челу са Дарком Бањцем  добила   у првој 
фази ,објекат за рехабилитацију полупокретних и непокретних пацијената, нај-

савременији оваквог типа у БиХ.“ Овај  објекат посједује 44 постеље у дво-
креветним собама, са сопственом кинези салом и електро терапијом. 

Тако да су за ове најзахтјевније пацијенте створени услови који су на 
нивоу  западне медицине. Том смо и тежили“, каже др Чеко. Додаје да 
је у Специјалној болници  имплементирана  и роботска рехабилита-
ција, што је новина на простору цијеле БиХ, отворени кабинети за ЦТ 
дијагностику,са  најсавременијим ЦТ и рендген  апаратима,проширен 
је и кабинет за ултразвучну дијагностику и отворени кабинети за 
електромионеурографију и нову дијагностику за остеопорозу. 
Четири љекара из ове Бање тренутно су на специјализацији.

Наставља се инвестициони циклус у Специјалној болници за физикалну медицину и рехабилитацију  „Мљечаница“. 
Према најавама из ове здравствене установе, почетком осмог мјесеца у функцији ће бити и хидро блок, а паралелно с 
овим ради се и на завршетку радова на новом бунгаловском насељу са 50 смјештајних капацитета.

Текст:  Мира Згоњанин

ЗАДОВОЉНИ И ПАЦИЈЕНТИ
Драгица Спасојевић у Бању дола-

зи већ осми пут. „Супер ми је ов-
дје, особље више него љубаз-
но, добра је и храна и да ми не 
помаже не би увијек поново 
долазила. Помаже ми и да не 

долазим,  ко зна да ли бих уоп-
ште ходала“, искрена је Драгица. 

Мирко Јокић у "Мљечаницу" до-
лази из Бањалуке. “Овдје сам, 
због ломова ногу, проблема са 
кичмом и костобољом. Сад сам 
много, много боље“, каже Јокић

У Бањи је ових дана боравио и Дра-
го Гаврановић из Теслића. „Пре-
задовољан сам, јер имам пробле-
ма са кичмом. Особље је изузетно 
добро, као и услуга.  Све похва-

ле на њихов рачун“, каже Драго.

Др Миле Чеко- услуге по европским стандардима

Бунгаловско насеље

Савремена опрема 

Нови кабинет за ЦТ и РТГ 



Психoлoг Maja Зoрић 
пojaшњaвa дa ћe прeвeнциja 
сeкундaрнe трaумe крoз oс-
нaживaњe ићи у двa прaвцa. 
Крoз дeвeтoмjeсeчну oбуку, 
у дeвeт лoкaлних зajeдни-
цa,  бићe укључeни психoлo-
зи, психиjaтри, дeфeктoлo-
зи и  пeдaгoзи зaпoслeни у 
шкoлaмa, цeнтримa зa сo-
циjални рaд и цeнтримa зa 
мeнтaлнo здрaвљe. Нaкoн 
тoгa, пo принципу пoвe-
зивaњa двиje зajeдницe, 
бићe oргaнизoвaн рaд сa 
млaдимa. „Нaкoн 

oбjaвљивaњa jaвнoг пoзивa, 
имaћeмo дирeктaн рaд сa 
млaдимa пo принципу пoвe-
зивaњa двиje зajeдницe. Нпр. 
пoвeзивaњe млaдих из Mр-
кoњићa сa млaдимa из Сaн-
скoг Moстa и сличнo. Кaдa 
су у питaњу приjaвe, мoгу 
сe приjaвити млaди кojи су 
рoђeни нaкoн 1995. гoдинe, 
нaкoн зaвршeткa рaтa, a кojи 
у свojoj пoрoдичнoj истoриjи 
имajу нeки вид нeкoг трaумaт-
скoг искуствa. Дa ли дa су 
рoдитeљи били зaрoбљe-
ни, рaњeни, избjeгли, мo-
ждa им je нeкo пoгинуo у 
рaту. Знaчи, билo кojи oблик 
трaумaтскoг искуствa кojи 
су oни мoждa пoтeнциjaл-
нo прeниjeли нa свojу дjeцу. 
Пoдaци кoje имaмo пoкaзуjу  
дa и тe кaкo пoстojи тaj трaнс-
гeнeрaциjски прeнoс трaумe 
сa рoдитeљa нa диjeтe. И нe 
сaмo прeнoс трaумe, нeгo 
и oдрeђeних увjeрeњa и 
стaвoвa дa нe трeбa никoмe 
вjeрoвaти, 
дa oдaв-

дe трeбa ићи, дa oвo никaдa 
нeћe бити сигурнo oкру-
жeњe. Oвим прojeктом жe-
лимo дa дoпринeсeмo дa сe 
прeкинe лaнaц прeнoшeњa 
увjeрeњa и стaвoвa кojимa 
сe прoпaгирa нeтрпeљивoст 
прeмa другим вjeрaмa и 
нaциoнaлностимa”, истичe 
Зoрићeвa
Пoрoдични психoтeрaпeут 
Зoрицa Рaилић Пeрић смaтрa 
дa су млaди  вишe нeгo у 
прeтхoднoм пeриоду зaин-
тeрeсoвaни дa причajу o 
свojим мeнтaлним прoблe-
мимa. “Mлaди вишe нe бjeжe 
oд тoгa дa причajу кaкo иду 
нa психoтeрaпиjу”, кaжe Рaи-
лић Пeрић и дoдaje дa струкa 
и крoз oвaj прojeкaт имa зa 
циљ дa им пoмoгнe дa сe 
joш вишe oхрaбрe и трaжeњe 
пoмoћи нe дoживљaвajу кao 
нeштo нeнoрмaлнo. 
“Нeкaкo ми сe чини дa у 
зaдњe вриjeмe, пoгoтoвo 
рaзвojeм друштвeних мрeжa, 

психoлoзи и пси-

хиjaтри сe дoстa aнгaжуjу и 
пoмaжу дeстигмaтизaциjи 
свих oних кojи трaжe стручну 
пoмoћ кaкo би сaчувaли мeн-
тaлнo здрaвљe. Oни jaвнoсти 
п р и б л и ж a в a j у знaчaj 
зaштитe 
м e н -
тaл-

нoг здрaвљa. И нeкaкo ми 
сe чини дa млaди свe вишe 
сe oкрeћу кa тoмe дa трaжe 
стручну пoмoћ укoликo свoje 
нeкe прoблeмe нe мoгу дa 
риjeшe сaми. Oвaj прojeкaт je 
усмjeрeн кa тoмe дa,  aкo су 
рoдитeљи имaли прoблeмa, 

a oдбиjaли су пoмoћ или 
нису дoбили aдeквaтну 

пoмoћ, трeбa свe учи-
нити дa њихoвe тeгoбe 
нe нaслeђуjу дjeцa, пa 
чaк и унуци. Mлaдимa 
трeбa пружити шaнсу 
дa свoj избoр бaзи-
рajу нa oнoмe штo дo-
живe и штo oни знajу, 
a нe нa oснoву oнoгa 
штo су кao трaуму и 
нeгaтивнo искуствo 

дoживjeли њихoви рo-
дитeљи”, кaжe Рaилић 

Пeрић. 
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ПРOJEКAT У ПРИJEДOРУ 
ДAO ДOБРE РEЗУЛTATE

Прojeкaт „Прeвeнциja сeкундaрнe трaумe 
крoз oснaживaњe“ Психoлoшкo сaвjeтoвa-
лиштe „Психoлуминис“ прoвoди се  у Рибни-
ку, Mркoњић Грaду, Ливну, Глaмoчу, Сaнскoм 
Moсту, Кључу, Дрвaру, Бoсaнском  Пeтрoвaцу 
и Грaхoву. Приje чeтири гoдинe исти прojeкaт 
je уз дoбрe рeзултaтe рeaлизoвaн у При-
jeдoру, збoг чeгa je мeђунaрoдни дoнaтoр 
и oдлучиo дa гa “Психoлуминис” прoвeдe 
у пoмeнутих дeвeт лoкaлних зajeдницa. 

Нoви прojeкaт "Психoлуминисa"

ПOMOЋИ MЛAДИMA ДA НE 
НAСЉEЂУJУ TРAУME РOДИTEЉA
„Прeвeнциja сeкун-
дaрнe трaумe крoз 
oснaживaњe“ нoви je 
прojeкaт Психoлoш-
кoг сaвjeтoвaлиштa 
„Психoлуминис“. Циљ 
je дa сe пoмoгнe млa-
димa кojи нaсљeђуjу 
трaумe свojих рo-
дитeљa. Крoз прojeкaт 
кojи ћe трajaти 18 
мjeсeци, стручњa-
ци ћe пoкушaти и 
дa смaњe нeгaтивнo 
друштвeнo мишљeњe 
o oнимa кojи сe зa 
пoмoћ oбрaћajу цeн-
тримa зa мeнтaлнo 
здрaвљe. Прojeкaт 
финaнсирa Фoнд зa из-
грaдњу мирa гeнeрaл-
нoг сeкрeтaрa УН-a, a 
прoвoди мeђунaрoднa 
oргaнизaциja зa миг-
рaциje ИOM и УНДП. 

Текст:  Зоран Совиљ

Рaилић Пeрић – Свe вишe млaдих трaжи стручну пoмoћ

Зoрић – Moрaмo сe бoрити прoтив трaнсгeнeрaциjскoг прeнoсa трaумe
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Казне за непрописно пар-
кирање се настављају, 
само од сада без паркинг 
„канџи“. Наиме, сви они 
који не купе паркинг кар-
ту или се непрописно пар-
кирају казну ће добити на 
кућну адресу. У прилогу 
ће бити достављена и фо-
тографија као доказ да 
је то њихов аутомобил. 
Грађани сматрају да је 
добра одлука о укидању 
паркинг „ канџи“, али да 
возачи од сада морају 
бити још опрезнији и 
паркирати на мјеста 
гђе то дозвољено. 

‘’Подржавам ту од-
луку, јер „канџе“ су 
правиле  проблем 
. Возачи су губили 
доста времена, а 
овако казна ће дола-
зити на кућну ад-
ресу’’, навео 
је један 
с у г -

рађанин. 
Из Одјељења за 

саобраћај града При-
једора истичу да ће 

возачима казна за пре-

кршај бити умањена уколико 
се плати у року од осам дана.
‘’На тај начин, а у складу са 
законом о прекршајима воз-
ачи ће имати могућност да 

плате  казну у року од осам 
дана која ће бити умањена 
за 50 одсто, иначе је 50КМ, 
а ако плате у року од осам 
дана биће 25КМ. С друге 
стране ако сматрају да нису 
одговорни за прекршај који 
им се ставља на терет имаће 
могућност да траже судско 
одлучивање па на суду да 
доказују невиност’’, додао је 
Александар Јефтић, шеф Од-
сјека за саобраћај. 
Одлука о укидању паркинг 
канџи недавно је донесена, 
кажу из Савјета за безбјед-

ност саобраћаја града Прије-
дора. 
‘’На претходним неким сјед-
ницама усвојили смо одлуку 
о безбједности саобраћаја 
која је довела до овако новог 
рјешења и која ће довести и 
до неких наредних рјешења 
која ће побољшати безбјед-
ност саобраћаја, али и олак-
шати свакодневницу наших 
грађана’’, рекао је Младен 
Кулунџија, секретар Савјета 
за безбједност саобраћаја 
града Приједора.

Новом одлуком о безбједности са-
обраћаја канџе ће се и даље упо-
требљавати за возила коју су на 
страним регистарским таблица-
ма, јер се тешко долази до  по-
датака, или кад у евиденцији 
има возача за чије возило има 
више прекршајних налога. 

Казна стиже  на кућну адресу 

УКИНУТЕ ПАРКИНГ "КАНЏЕ"УКИНУТЕ ПАРКИНГ "КАНЏЕ"  

Текст:  В. Нишевић

Александар Јефтић, шеф одсјека за саобраћај

“Циљ пројекта је да особа-
ма са потешкоћама у развоју 
помогнемо да се укључе у 
локалну заједницу, да буду 

пуноправни грађани заједни-
це, кроз развијање њихових 
креативних и радних способ-
ности”, истакла је Милена 
Шљокавица, координатор 
пројекта.

Са полазницима радионица 
радиће Марија Добријевић, 
академски сликар. Прилика 
је ово да се испита могућ-
ност увођења арт терапије, 
јер пракса показује да добро 

дјелује на оне који директно 
или индиректно тугују, пате 
или су у проблему.
"Оно ново што уводимо јесте 
моделовање са глином, тач-
није радиће скулптуре. Поку-

шаће-
мо да ради с в а к о 
своју скулптуру и да направе 
једну већу заједно. По завр-
шетку пројекта планирана 
је ликовна изложба радо-
ва, која ће бити другачија 
од досадашњих. Самим тим 
што имамо скулптуре, биће 
занимљив и квалитетан сад-
ржај", рекла је Добријевиће-
ва.

Почео пројекат "Свијет у боји"

ЛИКОВНА РАДИОНИЦА РАДНА ТЕРАПИЈА ЗА 
КОРИСНИКЕ "НЕВЕНА"

“Свијет у боји” назив је пројекта који проводи приједорско Удружење родитеља дјеце са потешкоћама у развоју “Не-
вен”. Пројекат траје шест мјесеци, током којих ће бити организоване ликовне радионице за кориснике овог Дневног цент-
ра. На тај начин они развијају своје креативне способности, али и моторичке, емоционалне и социјалне аспекте личности. 

Текст:  Бранка Дакић

Пројекат "Свијет 
у боји" финансира 

Европска унија у БиХ, 
у оквиру гранд шеме 

пројекта "Линк за са-
радњу", који проводи Аген-

ција локалне демократије 
Мостар, у сарадњи са Аген-
цијама локалне демокра-
тије из Приједора и Зави-
довића и центра за развој 

Херцеговине из Требиња. 
Вриједност пројекта је 

око 6.000 марака.

Са радионице



16. јун 2023.
www.kozarski.com8. МОЗАИК

ОТВОРЕНА ИЗЛОЖБА АКАДЕМСКИХ УМЈЕТНИЦА ИЗ БАЊАЛУКЕ

Како наводе, ово им је први 
пут да у граду на Сани пред-
стављају своје радове
‘’Овом приликом пред-
стављам серију цртежа које 
сам радила у техници олов-
ка и дрвене бојице и пред-
стављам 11 птица које су 
резидентне за БиХ које су уг-
рожене и законом заштиће-
не’’, рекла је Завилова. 
Како наводе, ово им је први 
пут да у граду на Сани пред-
стављају своје радове.
‘’ Најчешће сликам женске 
портрете којима покушавам 
да насликам нечију емоцију, 
првенствено своју а онда се 
временом и други људи пре-
познају у њима, јер колико 
год ми мислили да су наше 

емоције приватне и личне, 
сви у неком тренутку про-
живљавамо исте емоције’’, 
додала је Ружица Панић. 
Овом изложбом почела је 
реализација пројекта ‘’Прва 
излагачка сезона Галерије 
УЛУП 2023’’.
‘’Први пут на овај начин 
Удружење организује једну 
озбиљну излагачку дјелат-
ност која ће да траје до краја 
године. Ми смо позвали ау-
торе који ће имати технич-
ку, медијску и материјалну 
подршку. На овај начин по-

кушавамо да помогнемо 
рад и активност слободних 
умјетника, не само чланова 
нашег Удружења, него и ко-
лега који живе и раде у РС’’, 
истакла је Милица Тошић, 
предсједник УЛУП-а.
Пројекат је суфинансирало 
Министарство просвјете и 
културе Републике Српске 
и град Приједор, с циљем 
стварања епицентра раз-
новрсне и квалитетне ли-
ковне сцене у Галерији овог 
удружења.
‘’Град Приједор пружа не-

измјерну подршку од самог 
почетка овом удружењу као 
и Галерији Приједор, јер гдје 
год одемо и представљамо 
наш град прво што кажемо 
Приједор је град ликовних 
умјетника и град мурала и 
хвала овим дивним људима 
што нас чине управо онак-
вим каквима јесмо’’, навела 
је Данијела Додош, шеф ка-
бинета градоначелника. 
У оквиру поменутог пројек-
та, до краја године треба-
ло би да буде отворено још 
шест изложби.

У Спортској дворани ,,Мла-
дост’’ одржан је дјечији мас-
кенбал ‘’Свијет дјечије маш-
те’’. Учесници маскенбала 
били су ученици основних 
школа са подручја града При-

једора и малишани дјечијих 
вртића ,,Радост’’ и ,,Мики и 
Мини’’. Организатор мани-
фестације је Туристичка орга-
низација града Приједора.
‘’Циљ манифестације је да 
се промовише дјечија игра и 
забава и костими који су при-

премили наши малишани уз 
уз помоћ родитеља, настав-
ника и васпитача’’, навела је 
Дијана Араманда, в.д. дирек-
тора Туристичке организа-
ције града Приједора. 
Покровитељ манифестације 
је град Приједор.

"Град Приједор увијек подр-
жава овакве манифестације, 
јер ово је нешто што презен-
тује нашу дјецу, младост, ље-
поту и оно што је будућност 
Приједора. Када погледамо 
ове малишане и видимо ову 
фантастичну организацију 

град Приједор има фанта-
стичну будућност’’, додала је 
Данијела Додош, шеф каби-
нета градоначелника. 
На маскенбалу ‘’Свијет дје-
чије маште’’ учествовало је 
око 300 малишана. 

ОДРЖАН ДЈЕЧИЈИ ОДРЖАН ДЈЕЧИЈИ 
МАСКЕНБАЛ  "СВИЈЕТ МАСКЕНБАЛ  "СВИЈЕТ 

ДЈЕЧИЈЕ МАШТЕ"ДЈЕЧИЈЕ МАШТЕ"

Нина Завила и Ружица 
Панић, академске умјет-
нице из Бања Луке, от-
вориле су изложбу 
графика и слика у про-
сторијама приједорског 
Удружења ликовних 
умјетника. 

Текст:  В. Нишевић

Текст:  Ведрана Нишевић



У Градској читаоници промовисана 
су дјела ,,Козарачки књижевни раз-
говорник’’ и ,,Мастиљара стара’’, 
аутора Ранка Прерадовића из Бања 
Луке. Све то у част обиљежавања 
60 година књижевног рада овог по-
знатог писца.
,,Вама је овдје много значајнија 
књига ,,Козарачки књижевни раз-
говорник’’. Ту се може прочитати 
50 интервјуа са писцима који су се 
бавили Козаром. Много сам по-
светио своје писање Козари. Своју 
прву књигу издао сам 1963. године 
и носи назив ,,Свитање’’ и ту се на-
лази прва пјесма о Козари. Друга 
књига коју промовишем под нази-
вом ,,Мастиљара стара’’ је збирка 
пјесама која ће,  вјерујем имати 
смисла у даљем неком књижевном 
стању’’, додао је Прерадовић. 
Из Народне библиотеке ,,Ћирило и 
Методије’’ наводе да им је велика 
част што су могли да угосте једно од 
најзначајнијих имена на књижев-
ном небу Републике Српске.
‘’Ово је његов 
долазак након 
дуго времена. 
Присјетили смо 
се све-

га што је некада стварао. Публика 
је она која га увијек прати. Велика 
нам је част што смо ми међу оним 
установама које ће бити прве укљу-
чене у обиљежавање овог великог 
јубилеја’’, навела је Гордана Вила, 
директор Народне библиотеке ,, 
Ћирило и Методије’’ Приједор. 
Ранко Прерадовић биће један од 
почасних гостију 
Књижевних су-
срета на Ко-
зари због ду-
гогодишњег 
стваралач-
ког рада. 
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"КОЗАРАЧКИ КЊИЖЕВНИ 
РАЗГОВОРНИК" И 

"МАСТИЉАРА СТАРА"

Текст:  Ведрана Нишевић

Бањску рехабилитацију ове 
године користиће под посеб-
ним погодностима 350 прије-
дорских пензионера, чланова 
Удружења пензионера града 
Приједора. И то  на начин  да 
50 одсто средстава плаћају ко-
рисници, а 50 одсто Град. Од 
тога 200 пензионера одлази 
у бању Врућицу, а 150 у Мље-
чаницу. Прва група пензионе-
ра у „Врућицу“ одлази већ 5. 
јула, а друга  група десет дана 

касније. У „ Мљечаницу“ од-
лазе четири групе. Све то, по 
ријечима Слободана Брдара, 
предсједника Удружења при-
једорских пензионера, не би 
могли  без  подршке Града. Из 
градског буџета за ове намје-
не, али и једнократне новчане 
помоћи и дјелимичне исплате 
трошкова сахране, годишње 
се издваја 300.000 марака. 
„Мјесна Удружења пензионе-
ра на подручју града Прије-
дора се стварно труде  да код 
одласка  у бању, односно  код 

листа  пензионера за одлазак 
на бањску рехабилитацију  
уваже који су болесни,људе 
којим треба опоравак.  Значи 
да приорит имају они којим је 
то најпотребније,  а имајући у 
виду и чињеницу да су пензи-
онери највећи конзументи и 
лијекова и бања „, каже Брдар, 
Он додаје да ће Удружење на 
чијем је челу имати још двије 
додатне групе, са по 35 пензи-
онера који ће у „Мљечаници“, 
односно „Врућици“ боравити 
уз подршку Владе Републи-

ке Српске. Иначе, Удружење 
пензионера  је до сада за-
хваљујући Граду на бањско 
лијечење и рехабилитацију 
упутило преко 6000 пензио-
нера. „ С том чињеницом не 
може да се похвали ни јед-
но Удружење пензионера у 
Републици Српској , с так-
вим начином сарадње , 
Удружења пензионера и 
градске администрације 
, као што то ради Град 
Приједор”, закључио  
је Брдар.

УЗ ПОМОЋ ГРАДА НА БАЊСКОМ ЛИЈЕЧЕЊУ 350 ПЕНЗИОНЕРА 
Текст:  М. Згоњанин

"ПРИЈЕДОРСКО ЉЕТО" ПОЧЕЛО 
БЕСПЛАТНОМ ШКОЛОМ ТЕНИСА 
Бесплатном школом тениса на те-
ренима Тениског клуба “Др Младен 
Стојановић”, у Приједору је почела  
манифестација „Приједорско љето 
2023“. Досад је пријављено око 200 
малишана, с тим да заинтересовани 
још могу да се пријаве. Ова школа 
има традицију дугу двије деценије, 
али по први пут је организована под 
покровитељством Града Приједора. 
Бесплатна школа тениса трајаће до 
15. августа, када завршава и „Прије-
дорско љето“. 

“У наредна два мјесеца, биће одр-
жана 52 догађаја на различитим ло-
кацијама. Приједор је град културе, 
спорта, музике, сликара и све оно 
чиме смо могли да се представимо, 
нашло се у програму ове манифеста-
ције”, рекла је Данијела Додош, шеф 
Кабинета градоначелника Приједора. 
У оквиру „Приједорског љета“ биће 
одржани концерти, спортска такми-
чења, наступи културно-умјетничких 
друштава и друго. Програмски садр-
жаји биће организовани, осим у гра-
ду, и у  Омарској, Брезичанима, Бус-
новима и Доњој Љубији. 

Текст:  Д. Совиљ
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У посљедње три године, 
онлајн куповина је све рас-
прострањенија, како међу 

млађом популацијом, тако 
и међу старијима. Међутим, 
у Босни и Херцеговини ово 
је веома неуређена област, 
речено је на јавној расправи 

која је у Приједору одржана 
у оквиру пројекта „Допри-
нос удружења потрошача у 
заштити права потрошача 
у БиХ у складу с правилима 

ЕУ о е-трговини”. Учесници 
су били представници овда-
шњих предузећа која, како 
је поручено, уредно испуња-
вају своје законске обавезе, 
за разлику од несавјесних тр-
говаца “из дневног боравка”.
“Резиме је да сви мора-
мо дати свој допринос и не 
смијемо да ћутимо на неке 
неправилности које свакод-
невно уочавамо. Надам се 
да ћемо сви извући поуку 
из овога и уз наше скромно 
учешће, помјерити неке гра-
нице које су до јуче биле при-
лично непремостиве”, рекао 
је Александар Ђурашиновић 
из компаније “Спорт вижн”.  
Наташа Мачковић из преду-
зећа “Приједорчанка”, сма-
тра да је онлајн куповина још 
увијек у процесу оживља-
вања на нашим просторима.
“Мислим да сви још треба да 
се едукујемо. Ова расправа 
је била веома корисна. Раз-
мијенили смо мишљења, а 
сви имамо другачија искуст-
ва и проблеме”, рекла је она. 

Пројекат „Допринос удру-
жења потрошача у зашти-
ти права потрошача у БиХ у 
складу с правилима ЕУ о е-тр-
говини”, реализују удружења 
„ТоПееР“  из Добоја и „ДОН“ 
из Приједора.
“Ову област је неопходно 
уредити у наредном перио-
ду. Потребан је закон о е-тр-
говини, а неко прелазно рје-
шење је допуна постојећег 
правилника који ће продају 
на даљину дефинисати на 
мало другачији начин и 
створити обавезе да се сви 
трговци који послују путем 
друштвених мрежа, уведу у 
законски систем и плаћају 
своје обавезе као и сви оста-
ли”, рекла је Муриса Марић, 
извршни директор УГ “ДОН”. 
Овај пројекат у БиХ финанси-
ра Европска унија са, како је 
речено, циљем побољшања 
постојеће правне регулативе, 
оквира и механизама у скла-
ду са правима потрошача у 
ЕУ.

Текст:  Д. Совиљ

ПОТРЕБАН ЗАКОН О ОНЛАЈН ТРГОВИНИ

По ријечима организатора, 
прослављено је осам живот-
них циклуса породице, кроз 
едукативне, рекреативне, 
забавне и спортске активно-
сти. 
“Намјера нам је била да на 
локалном нивоу окупимо 
што више субјеката, поје-
динаца, породица, влади-
ног и невладиног сектора 
који ће, на себи својствен 
начин, дати допринос овој 
кампањи, да ли у виду спон-
зорстава или реализације 
одређених активности које 
славе породице и поро-
дичне вриједности унутар 
својих организационих једи-
ница. Важно нам је било да 
имамо активан и афирмати-

ван приступ у раду с породи-
цама”, рекла је Драгана Са-
вић Пешевић, координатор 
кампање.
Једна од учесница кампање 
“Славимо приједорске по-
родице” била је Милица Лу-
кић. 
“Срећна сам и захвална што 
су људи који су били укључе-
ни у организацију ове кам-
пање, они који заиста живе 

то што причају и раде. То су 
људи који имају предивне, 
здраве породице. Провела 
сам цијели дан с њима и њи-
ховом дјецом, те имала при-
лику да сагледам са стра-
не како се понашају према 
својој дјеци. Вољела бих да 
се такви људи у будућности 
ставе на пиједестал у овом 
граду”, рекла је Лукићева.

Завршена 
кампања 
"Славимо 

приједорске 
породице"

У градском позориш-
ту одржана је заврш-
на манифестација у 
оквиру вишедневне 
кампање Центра за 
социјални рад, под 
називом “Славимо 
приједорске породи-
це”. Циљ кампање је 
промоција породице 
и породичних вријед-
ности. 

Активности током ове кампање биле су подијеље-
не на рад са одраслима, са дјецом и забавно-ре-
креативне садржаје. На завршној свечаности у 
градском позоришту, приказан је видео-материјал 
који је снимљен приликом различитих активно-
сти. Спонзорима и учесницима кампање уручене 
су захвалнице. Толеранција и прихватање разли-
читости могу бити кључни основ функционално-
сти једне породице, поручено је том приликом. 

ПРОМОЦИЈА ПОРОДИЧНИХ ПРОМОЦИЈА ПОРОДИЧНИХ 
ВРИЈЕДНОСТИ ВРИЈЕДНОСТИ 

Текст:  Деборах Совиљ

Пројекат реализују удружења „ТоПееР“  из Добоја и „ДОН“ из Приједора
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Уградња соларних панела у 
земљама региона све је за-
ступљенија. БиХ заостаје за 
овим трендом, мада је у по-
сљедње вријеме доста оних 
који се одлучују на овај по-
тез, како због уштеде, тако 
и због заштите животне око-
лине. Један од њих је Прије-
дорчанин Радован Суртов. 
За  ову инвестицију потребно 
му је око 5.000 марака, али 
захваљујући пројекту "Солар-
ЦЕТ", који проводи УНДП, уз 
подршку Владе Словачке и у 
партнерству са Градом Прије-
дором , платиће само поло-
вину од тог износа.
“Ја већ дуго година раз-
мишљам о таквој инвести-
цији и овај пројекат ми је 
добро дошао. Очекујем да ће 
се то вратити и исплатити”, 
рекао је он.
Поменути пројекат прово-

ди се у цијелој БиХ, а када је 
ријеч о Републици Српској, 
осим у Приједору, проводи 
се још у Градишци. Половину 
средстава за уградњу солар-
них панела обезбјеђују УНДП 
и Град Приједор, а половину 
корисник.
“Битно је нагласити да се кроз 
пројекат обезбјеђује надзор, 
извођач радова, набавка па-
нела, а обавеза домаћинства 
је само да уплати одређен 
износ новчаних средстава и 
да добију панеле. Сам циљ 
пројекта је промоција обно-
вљивих извора енергије, као 
реалног, потребног и доступ-
ног извора електричне енер-
гије “, каже Борис Срдић, шеф 
Одсјека за енергетску ефи-
касност у Развојној агенцији 
“ПРЕДА”.
Вриједност пројекта је око 
92.000 марака.

Текст:  Б. Дакић

ГРАД ПРИЈЕДОР У ПРОЈЕКТУ "СОЛАРЦЕТ"
Уградњом соларних панела до уштеде електричне енергије

Битан предуслов за осигу-
рање имовине је схватање 
важности да се она и зашти-
ти. Нажалост то није онолико 
колико би требало да буде, 
тврде у осигуравајућим кућа-
ма. Осигурање  је, додају, јед-
ноставно потреба, јер када 
имовина изгори у пожару, 
страда у поплавама или буде 
на мети провалника,онда 
је касно. Рјешење је, како 
кажу, врло једноствано - за 
мало пара, квалитетно оси-
гуравајуће покриће.  „То је 
осигуравајуће покриће које 
се може проширити и на про-
валну крађу, разбојништво, 
на случајеве лома стакла , 
пакет који се може „скроји-

ти“ по потре-
бама осигу-
раника , уз 
напомену да 
се ради  о из-
носима који 
су за ризике 
које покри-

вају доста 
с и м б о -
л и ч н и .
Рецимо 
ако уз-
мемо за 
примјер 
ј е д а н 

двособан 
стан , од неких 50 , 60 квадра-
та , са свим ризицима које 
сам побројао годишња пре-
мија би износила негдје око 
стотину марака“, каже  
А л е к с а н д а р 
Топић, ди-
ректор Фи-
лијале „Дунав 
о с и г у р а њ а “  
Приједор.При-
једорчани јед-
ногласни у оцје-
ни да осигурање 
имовине треба, 
али мишљења су 
подијељена када 
је ријеч о  брзини исплате 
штете и адекватном износу 
који је прати. „Поставља се 
питање  да ли исплата штете  

иде 
онако како 

треба. Јер, послије 
када ви уплатите и кад дође 
до наплате онда вам они 
траже разноразне разлоге 
да вам то не исплате. Е сад, 
то је оно практично питање“, 

каже један 
од Прије-
д о р ч а н а 
с којим 

смо разго-
варали на тему.Наш 

саговорник из осигуравајуће 
куће  има одговор и на то 
питање. Каже, чињеница да 
је  кућа коју представља, у  
току прошле године на под-
ручју Српске исплатила пре-
ко 13 милиона марака штете, 
најјачи  аргумент да осигу-

рање имовине код њих није 
празна прича. „По том смо 
лидери већ годинама уна-
зад и то је најјачи аргумент 
који можемо представити 
тржиту као гаранцију. Да кад 
се нажалост нешто деси, да 
смо ту као осигуравач који 
исплаћује обавезе настале 
по закљученим уговорима 
по осигурању. Као што наш 
слоган каже „Пријатељ остаје 
пријатељ“. И то је заиста 
тако“, тврди Топић.

Иако није у потпуности заживјело

ОСИГУРАЊЕ ИМОВИНЕ  ЗА  МИРНИЈИ  САН
На пропуст да нисмо осигурали имовину у случају пожара, елементарних непого-

да, провале или нечег сличног, обично помислимо онда кад нам се догоди нека 
незгода. С осигурањем би било све једноставније, тврде у осигуравајућим 
кућама. Мишљења Приједорчана су подијељена, од оних који уз осигурање 
мирно спавају, до оних који сумњају у брзу и правичну надокнаду штете. 

Текст:  Мира Згоњанин

Александар Топић - 
лидери на тржишту

ПОМАКА ИМА, АЛИ НЕ И ЗНАЧАЈНОГ ПОРАСТА ОСИГУРАЊА

Кад је ријеч о тржишту осигурања, куће  које се тиме 

баве биљеже пораст по свим врстама осигурања, мада 

је то  тешко  процентуално исказати. Чињеница  је  да  

је помак, мада и ту има пораста,  кад  је ријеч  о оси-

гурању имовине,  ипак недовољан, да би свјесно, како 

то  истичу наши саговорници,  могли рећи да на пра-

ви начин штитимо станове и куће у свом власништву. 



16. јун 2023.
www.kozarski.com12. КУЛТУРА

Maкeдoнскa умjeтницa 
Пeтрa Joвaнoвскa прeдстa-
вилa сe кругoвимa изрaђe-
ним тeхникoм сувoг жигa. 
„Дугo сe вeћ зaнимaм 
кругoм. Зa мeнe je круг 
jeднoстaвaн гeoмeтриjски 
oблик, нo oн дaje вeлику 
симбoлику и мoгућнoст 
зa срeђивaњe. Круг прeд-
стaвљeн oвдje у Приjeдoру 
je изрaђeн у тeхници сувoг 
жигa, грaфичкa тeхникa. 
Кoристим истo и aкрил 
и кoмбинуjeм тe кругoвe 
у кoмпoзициje“, кaжe 
Joвaнoвскa. 
Слoвeнaчкa умjeтни-
цa Слaђaнa Maтић Tр-
стeњaк истичe дa Пoљaкa 
Криштoфa Брaтникa, 
Maкeдoнку Пeтру Joвaнoв-

ску и њу пoвeзуje 
aпстрaкциja и 
кoлoризaм. Нa из-
лoжби сe прeд-
стaвилa ми-
ниjaтурaмa 
у квaдрaт-
нoм oбли-
ку, рaђe-
н и м 
к o л a ж 
т e х н и -
к o м . 
„ К o д 
м e н e 
су ми-

ниjaтурe 
у тoм 
н e к o м 
к в a д р a т -
нoм oблику 
кoлaж тeхни-
кoм и сa oсликa-
ним плoхaмa и сa 
цртeжoм. Рaзличитe 
су тeхникe, рaзличит je 
приступ, зajeднички нaм je 
тaj пoкрeт ликoвни и изрaз 
aпстрaктни. Moja aпстрaк-
циja je илиричнa Знaчи, 
у мojoj aпстрaкциjи, кao 
штo видитe, рaдoви су нa-
биjeни eмoциjaмa и дoстa 
je присутнo вишe ликoв-
нoг сaдржaja“, пojaшњaвa 
Maтић Tрстeњaк.  
Нaглaшaвajући дa je суш-
тинa рaзвoja културe у 
дeцeнтрaлизaциjи и ин-

тeр-
нaциoнaлизaциjи, 
дирeктoр Гaлeриje 
Бoрис Eрeмић je 
увjeрeн дa Приjeдoр 
имa свe прeдуслoвe 
дa и у будућнoсти 
oстaнe цeнтaр кул-
турe и дa ћe инoстрaни 
умjeтници и дaљe  нoсити 
лиjeпe успoмeнe и при-
чe из нaшeг  грaдa. „Сa 
зaдoвoљствoм  мoгу дa 

кaжeм   дa je oвo jeд-
нa пoсeбнa излoжбa 
у прoгрaму Гaлeриje 
„Срeтeн Стojaнoвић“. 
Гaлeриja ћe у свaкoм 
случajу у будућнoсти 
рaдити нa интeрнa-
циoнaлизaциjи сaмe 
излaгaчкe дjeлaтнo-
сти. Излoжбa свjeт-
ски изглeдa, гoсти су 
oдушeвљeни нaшим 
гoстoпримствoм“, нa-
глaсиo je Eрeмић 

ИНTEРНAЦИOНAЛНA ИЗЛOЖБA У ГAЛEРИJИ 
ПРИЈЕДОР ЦЕНТАР КУЛТУРЕ

У Гaлeриjи „Срeтeн 
Стojaнoвић“ oтвoрeнa 
je интeрнaциoнaлнa 
излoжбa пoд нaзивoм 
„Круг и квaдрaт 3“. 
Рaдoвe су излoжили 
умjeтници Криштoф 
Брaтник из Пoљскe, 
Пeтрa Joвaнoвскa из 
Сjeвeрнe Maкeдoниje 
и Слaђaнa Maтић Tр-
стeњaк из Слoвeниje. 

Текст:  Зоран Совиљ

Излoжбa „Круг 
и квaдрaт 3“ у 

Гaлeриjи „Срeтeн 
Стojaнoвић“ 

бићe oтвoрeнa 
дo 21. jунa. 

У Копривни је одржан четвр-
ти Међународни фестивал 
фолклора "Из Копривне с љу-
бављу". Организатор мани-
фестације је Удружење жена 
"Вретено" из овог мјеста, а 
циљ је дружење, те очување 
традиције и обичаја.
"Циљ оваквих догађаја јесте 
окупљање омладине, дје-
це, али и старијих, који воле 
игре, пјесму и дружење", 
рекла је Милијана Тркуља, 
предсједник Удружења жена 
"Вретено".
Без његовања традиције, 
културе и обичаја нема ни 
опстанка српског народа 
на овим просторима, каже 
протојереј Невен Маринко-
вић. Зато су, додаје, овакве 
манифестације од великог 
значаја.
"Ми смо мала заједница, али 
радимо једни за друге, прије 
свега ради опстанка нашег 
народа на овим простори-
ма, али и очуванња културе 

и традиције, која је богата и 
шаролика", додао је он.
Фестивал је био међународ-
ног карактера, а и ове године 
у Копривну су стигли и чла-

нови Културно-умјетничког 
друштва "Брдо" из Крања.
"Овдје долазимо другу го-
дину, што значи да нам је 
јако лијепо. Желим да се 

захвалим на гостопримству, 
пријатно се осјећамо овдје", 
истакао је Митар Вујиновић, 
предсједник овог друштва.
Фолклорна секција Удру-

жења "Вретено" броји око 
60 чланова. Са радом су по-
чели прије пет година.

Одржан Међународни фестивал фолклора 
"Из Копривне с љубављу"

Текст:  Б. Дакић
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Стабло јеле старо више од 
четири вијека и дужине 43 
метра извучено је из прашу-
ме Лом код  Дринића. Ово је-
динствено и чувено стабло је 
пало прије двије године, али 
је тек недавно извучено, јер 
су биле неопходне посебне 
дозволе за улазак у прашуму. 
“Редовно обилазимо нашу 
прашуму и прије двије го-
дине видјели смо да је пала 
наша јела. Ту се родила идеја 
да је измјестимо, да и дру-
ги људи могу видјети какво 
је то стабло било, јер да је 

овдје остала 
пропала би», 
рекао је Срет-
ко Станковић, 
вршилац дуж-
ности директора 
Шумског газдинства 
"Оштрељ" Дринић.
Стручњаци кажу да веће ста-
бло до сада нису видјели. За 
њену сјечу кориштена је по-
себна моторна пила.
"Радили смо  са највећом мо-
торном тестером. Мач је ду-
гачак 180 центиметара и није 
у комаду могао изрезати, већ 
са двије стране. Процјене 

су да је при дну стабло ши-
роко око 250 центиметара", 
истакао је Данијел Шурлан, 
специјалиста за рад на стаб-
лима.
Дијелови стабла биће про-
слијеђени Шумарском фа-
култету у Бањалуци како би 
га научници могли проуча-
вати и одредити прецизније 
његову старост.
“Идеја је да се дебло стабла 

стави као експонат у Шум-
ском газдинству, а од дебла 
ћемо одсјећи неколико ко-

торова, које ћемо послати 
на Шумарски факултет, ради 
даљих научних истражи-
вања. С обзиром да су да-
нашње методе дендрохро-
нологије и дендроекологије 
толико досегле и напредова-
ле , надам се да ће људи на 
Шумарском факултету доћи 
до одређених закључака и 
нових научних сазнања", 
каже Драган Ковачевић из 

Завода за заштиту културно-
историјског и  природног на-
сљеђа Републике Српске.

У Републици Српској за-
вршен је упис ученика у 
прве разреде основних 
школа. На подручју При-
једора од наредне школ-
ске године у клупе ће сје-
сти 545 првачића.
“У Оштрој Луци уписано 
је 19 првачића. Ове школ-
ске године девети разред 

завршила су 534 ученика. 
У односу на први разред, 
то је повећање за 11, што 
је позитивно”, рекао је 
Здравко Будимир, пред-
сједник Актива директо-
ра основних школа регије 
Приједор.

Укупно 356 основаца из Ре-
публике Српске исписало се 
из школе у години дана због 

одласка у иностранство. Ово 
је посљедњи податак Завода 
за статистику РС и односи се 
на период од 1. септембра 
2021. године до 31. августа 
2022. године.
Будући да једно од јељење 
у основним школама у Ре-
публици Српској броји 18 
ђака, то значи да је Српска 
остала без готово 20 ђачких 
од јељења само по основу 
одласка у иностранство. На 

почетку школске 2022/23 
године у основну школу упи-
сано је укупно 84.197 ђака, 
што је 5.433 ученика мање 
него прије четири године. 
У том периоду Српска је 
остала и без 26 школ-
ских објеката. Укуп-
но има 188 основних 
школа, а 638 школ-
ских објеката.

Текст:  Б. Дакић

У ПРИЈЕДОРУ УПИСАНО 545 ПРВАЧИЋА

Извучено најстарије стабло у Републици Српској

ПРЕМА ПРВИМ ПРЕМА ПРВИМ 
ПРОЦЈЕНАМА, ПРОЦЈЕНАМА, 
СТАБЛО ЈЕЛЕ, СТАБЛО ЈЕЛЕ, 

СТАРО ЈЕ СТАРО ЈЕ 
ЧЕТИРИ ВИЈЕКАЧЕТИРИ ВИЈЕКА

Текст:  Бранка Дакић

Лом 
је једна од 

три прашуме 

у Републици 

Српској. Обухвата 

простор од око 

300 хектара.
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ДРУГО ОБАВЈЕШТЕЊЕ ЗА ЈАВНОСТ
О ИЗЛАГАЊУ НАЦРТА ПЛАНА НА ЈАВНИ УВИД

          Обавјештава се јавност да се излаже на јавни увид 

НАЦРТ ИЗМЈЕНЕ ДИЈЕЛА УРБАНИСТИЧКОГ ПРОЈЕКТА ЗА ДИО 
НАСЕЉА УРИЈЕ ЦЕНТАР - „УП ТЕШИНИЋ“

Нацрт Плана биће изложен на јавни увид у:

• у просторијама Градске управе  Града Приједора (улаз за странке,  просторије 
Одјељења за просторно уређење, други спрат)

• просторијама стручне организације „Routing“d.o.o. Бања Лука, Ул. I Kрајишког 
корпуса бр. 16, Бања Лука

• просторијама канцеларије Приједор II у улици 1. Крајишке бригаде 3, обавља 
послове МЗ-а: Приједор 2, Божићи, “Др Младен Стојановић” Паланчиште, 
Горњи Јеловац, Горњи Орловци, Доња Пухарска и Чиркин Поље

Нацрт Плана може се погледати сваки радни дан осим суботе, недеље и 
државних празника у времену од 8 до 15 часова у периоду  од 02.06.2023.
године до 03.07.2023.године.

Нацрт Плана биће објављен и на web site-у Града Приједора, www.prijedorgrad.
org. Такође, у канцеларијама бр. 53 и 55 Одјељења за просторно уређење 
Градске управе и у просторијама могу се добити и усмена тумачења изложеног 
материјала Нацрта Плана. 

За вријеме трајања јавног увида, тј. све до 03.07.2023. год. свако физичко и 
правно лице може дати мишљење, примједбе и приједлоге на материјал 
Нацрта и то: 

- уписом у Књиге примједби које ће се налазити у просторијама у којима ће 
Нацрт Плана бити изложен 

- доставити у форми дописа Одјељењу за просторно уређење Градске управе 
Града Приједор или на e-mail prostorno@prijedorgrad.org

ОДЈЕЉЕЊЕ ЗА ПРОСТОРНО УРЕЂЕЊЕ                                                                                                                                         

С љубављу и поштовањем чувамо вас од заборава.
Ваша дјеца са породицама.

Тужно сјећање на драге родитеље

РАДОЈКА КУНИЋ
( 4 године)

18070

Дана 17.6.2023. навршава се 40 
дана од смрти драгог оца

ЂУРО КУНИЋ

In memoriam

МАРА (рођ.Завиша) ЂУКИЋ

Фалиш сваким откуцајем срца, сваким трептајем ока, у свакој секунди 
оваземаљског живота.неизмејрно те воле кћерке Милица и Гордана 
са породицама. (002)

Дана 18.6.2023. навршавају се двије тужне и 
болне године од смрти мога брата

РАНКА (Раде) ГАВРАНОВИЋА

Драги мој брате, увијек си знао колико те 
волим, али не знаш колико ми много недо-
стајеш. Вријеме не умањује моју бол и тугу. Почивај у миру.

Твоја сестра Рада са породицом. 18072

С љубављу и поштовањем.
Унук и син Ведран и снаха и супруга Емира.

Тужно сјећање на драге

МИРАН
(11.6.2011-2023)

18071

СЛАВИЦА
(1996-2023)

ЂУРО
(2003-2023)

РАДИНОВИЋ

Дана 2.6.2023. преминуо је наш драги супруг, 
отац и дјед

ЖАРКО (Љубана) СТОЈАНОВИЋ
(1932-2023)

Хвала за све дане и године проведене с тобом.
Супруга Ифета, кћерке Едита и Сњежана, зетови, унучад и праунучад.

Продајем воћњак-2 дунума (250 стабала) у 
Пухарској.

Све информације на телефон : 066/309-315

МАЛИ ОГЛАСИ

Алкохол главни кривац

Прошлог мјесеца је из 
саобраћаја искључено 
47 возила и 245 возача 
са подручја Полицијске 
управе Приједор, а нај-
чешћи разлог је вожња 
под дејством алкохола 
- њих 211. На конферен-
цији за новинаре у овој 
управи, речено је да су 
у мају евидентиране 73 
саобраћајне незгоде, од 
којих једна са погину-
лим лицем. 
“У девет случајева, не-
згоде су проузрокова-

ли возачи који су били 
под утицајем алкохола. 
Карактеристично је да 
имамо смањење сао-
браћајних незгода које 
су проузроковали воз-
ачи до двије године ста-
жа, односно млади воз-
ачи”, рекао је начелник 
Сектора полиције Зоран 
Јеж. 
По ријечима Драгана 
Милојице, начелни-
ка Полицијске управе 
Приједор, одржана је 
повољна безбједносна 
ситуација. Од 76 кривич-
них дјела, 20 је било по 
непознатом извршио-
цу, укупне расвијетље-
ности 65 одсто. Укупна 
расвјетљеност кривич-
них дјела износи 90,8 
одсто. Милојица је 
рекао да је евиденти-
рано кривично дјело 
напад на службено 
лице у вршењу служ-

бене дужности, које је 
починило лице из При-

једора и против којег је 
надлежном тужилаштву 
достављен извјештај и 
одређена мјера притво-
ра. 
У мају је евидентира-
но пет кривичних дјела 
привредног криминали-
тета, од чега су четири 
коруптивног карактера. 
Начелник Сектора кри-
миналистичке полиције 
Горан Каран рекао је 
да материјална штета и 
противправно стечена 
имовинска корист изно-
си 21.907 КМ. Евиденти-
рана су четири кривична 
дјела и десет прекршаја 
из области злоупотребе 
опојних дрога. Од три 
лица одузето је укупно 
100 грама марихуане, 
а од једног 12 грама 
кокаина. С обзиром на 
сезону годишњих одмо-
ра, из полиције апелују 
на грађане да, у случају 
дужег одсуства, заштите 
своју имовину.

Текст:  КВ
ИЗ САОБРАЋАЈА ИСКЉУЧЕНО 245 ВОЗАЧА
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Дана 3.6.2023. нас је напустио наш 
драги деда, отац и супруг

МИЛУТИН-НЕЂО 
ЂУРИЧИЋ
(1948-2023)

Драги деда, за све што долази већ нам недостајеш. Носићемо те 
заувијек у нашим срцима и мислима.

Почивај у вјечном миру.
На свему захвална супруга Љиљана, синови Ђорђе и Ненад, снахе 

Адриана и Весна, унучад: Мила, Гаврило, Ана и Кирило.
18069

Пет болних и неизмјерно тужних година 
ће проћи 16.6.2023. како нас је у сузама 

оставила да за њом тугујемо

АНЂА БРКИЋ
(2018-2023)

Вољена наша, успомена на тебе и 
твоју племенитост остају незаборавне. 
Бескрајно нам недостајеш у сваком 
сегменту живота . У сузама те се радо 
сјећамо и размишљамо о заједничком 
животу.
Воле те твоји: сестра Ана и сестрић 
Драги. 18075

Дана 18.6.2023. навршава се тужна 
година од смрти нашег драгог супруга, 

оца, свекра, дједа и брата

ДРАГАНА-ШКОРЕ ШКОРИЋА

Недостајеш нам много али те с поносом 
чувамо у нашим срцима и мислима.

Твоји најмилији.
18073

Дана 23.6.2023. навршиће се 40 дана од када нас је напустио наш 
драги супруг, отац, дјед, таст и пријатељ

Свој пут је наставио у вјечност

ДРАГОМИР (Илија) МИТРОВИЋ
(1947-2023)

Отишао си у вјечност мира и радости коју си и заслужио. Туга у 
нашим срцима остаће, али срећа због твог постојања преовладаће. 
Захвални бићемо, јер познавајући тебе имали смо среће.
Заувијек твоји: супруга Радојка, син Драган, кћерка Весна, зет 
Драган, унуке Катарина и Теодора и пријатељ Стојан Балтић.

18076

Дана 21.6.2023. навршава се 40 дана од 
смрти нашег драгог

СЛОБОДАНА ВРАБЦА
(1949-2023)

Супруга Госпа, синови Младен и Жељко, унуци Андреј и Ведран.
18077

Дана 21.6.2023. 
навршава се 40 дана од 

смрти нашег драгог

СЛОБОДАНА ВРАБЦА
(1949-2023)

Од брата Миленка са породицом.

18077

Дана 21.6.2023. 
навршава се 40 дана од 

смрти нашег драгог

СЛОБОДАНА ВРАБЦА
(1949-2023)

Од брата Раде са породицом.

18077
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Љубитељи фудбала из 
Доње Марићке прије че-
тири деценије основали 
су клуб помало необич-
ног назива ,"Вирус". Не-
када су се барем једном 
седмично окупљали и 
играли фудбал. Сада је у 
селу  мање становника, па 
самим тим су и дружења 
сведена на минимум. Без 
обзира на то, већина њих 
не пропушта годишње 
окупљање, а ове године 
прославили су јубилеј - 40 
година постојања.

“Прије 40 година старији 
мјештани основали су клуб 
"Вирус". Ишли су на сеоске и 
градске турнире под тим на-
зивом. Ми, као млађа гене-
рација, оставили смо то име 
и продужили вијек трајања 
клубу. Ове године је пуних 40 
година како су они основали 
"Вирус" Доња Марићка», ре-
као је један од мјештана, Ми-

ладин Рендић.
Љубав према фудбалу и клу-
бу пренесена је и на најм-
лађе, који кажу да се радују 
овом дружењу.
“Ја једва чекам да ме тата 
доведе  да играм фудбал. 
Много ми је забавно", каже 

Михајло Рендић.
Након фудбала, дружење су 

наставили уз храну и пиће. 
Ове године испкели су бика.

“Ово је за нас један од већих 
догађаја. Много нам је зна-
чајно ово дружење, јер има-
мо и доста дјеце. Они су сви 
дошли овдје да се друже и 
вјероватно ће наставити на-
шим стопама”, истакао је Ми-
лојица Миодраговић.

За разлику од већине села, Доња Марићка може 
се похвалити  великим бројем дјеце и омлади-
не, тако да нема сумње да ће се одржати тради-
ција постојања Фудбалског клуба "Вирус".

Текст:  Бранка Дакић

ФУДБАЛСКИ КЛУБ "ВИРУС" ФУДБАЛСКИ КЛУБ "ВИРУС" 
ОБИЉЕЖИО 40 ГОДИНА ПОСТОЈАЊАОБИЉЕЖИО 40 ГОДИНА ПОСТОЈАЊА

Теаекwондо Kлуб Љубија-
Приједор наставља бербу ме-
даља.Након недавног успјеха 
у Kарловцу кад су освојили 
три пехара и 20 медаља,на 
турниру “Империум опен 
2023” у Београду освојена је 
златна и сребрна медаља.
У конкуренцији 454 такмичара 
из 45 клубова из девет земаља, 
Андреј Тимарац је освојио злато 
а Kристијан Тимарац сребро.

ЏУДИСТИМА "KОЗАРЕ 
ЖЕЉЕЗНИЧАРА"
СЕДАМ МЕДАЉА

На међународном џудо турниру “Бањалука Опен” 
наступило је око 400 такмичара из 27 клубова и 9 зе-
маља.Џудо клуб „ Kозара Жељезничар“ из Приједора 
наступио је са 11 такмичара а освојили су 7 медаља.
Марија Kецман је освојила злато а сребрне медаље: 
Лана Павковић, Весна Ђурђевић,Мартина Јованић, 
Ана Марин и  Срђан Максимовић.
Матеј Јованић је био трећи.
Истовремено Вељко Бокан је наступио на званичном 
првенству Балкана у Kрушеву(С.Македонија).У кате-
горији до 50 килограма наступило је 29 такмичара.У 
првом колу имао је резултатску предност до самог 
краја борбе кад је пао у захвату држања.У поправној 
борби ученик Зорана Драгојевића није успио освоји-
ти бронзану медаљу.

Весна Ђурђевић и тре-
нер Зоран Дра-

гојевић наред-
ног викенда 

путују у 
Румунију 

гђе ће 
учество-
вати на 
првен-
с т в у 
Балка-
на.

Након 20-ак година у Премијер лиги БиХ 
рукометашице Мире из Приједора су у 
рангу ниже.
Три побједе,17 пораза и 6 бодова би-
ланс су овог тима у сезони за заборав.
Разлика од 34 бода између лидера Груда 
и Мире говори много.
Тим бивших шампионки и побједни-
ца Kупа БиХ те вишеструких освајачи-
ца  Kупа Републике Српске напустиле 
су најискусније:Сестре Марија и Дра-
гица Глигоревић потписале су за ОЖРK 
“Kрајина” из Цазина.
Марија Глигоревић велико је 
појачање,истичу у Цазину,и наводе да је 
она дио тима “Мире”-државних шампи-
онки и побједница Kупа БиХ,  те учесник 
Челенџ Kупа Европе.
Овдје много очекују од Драгице 
Глигоревић,једне од најефикаснијих 
стријелаца БХ Премијер лиге.
Глигоревићеве су Цазињане одушевиле 
својом енергијом на терену и ван њега.
Веома брзо су се уклопиле у нову екипу
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Марија Kецман освојила злато
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Сестре Глигоревић


